
MANIFEST #actout 
 

Suntem aici și suntem mulți! 
 
Sutem actori și actrițe și ne identificăm, printre altele, ca fiind lesbiene, homosexuali, bi, trans, queer, inter și 
non-binari. 
 
Până acum nu am putut vorbi deschis în branșă despre viețile noastre private, fără a ne teme de consecințe. 
Mulți dintre noi am fost puși – mult prea des – în situații în care eram sfătuiți – de agenți care ne reprezentau, 
de agenți de casting, de colegi și colege, de producători și producătoare, de redactori și redactoare, de regizori 
și regizoare, ș.a.m.d. – să ne ascudem oreintarea sexuală sau identitatea de gen, pentru a nu ne periclita 
carierele. 
 
Aceste vremuri au trecut. 
 
Facem împreună pasul care ne asigură vizibilitate. 
 
Noi suntem actorii și actrițele care în trecut am avut curajul de a ne face coming-out-ul pe cont propriu, dar și 
cei sau cele care s-au decis să facă acest pas acum. Noi suntem generația prezentului, unii dintre noi ne-am 
impus deja în branșă, alții încă nu. Unii dintre noi am crescut într-o epocă în care homsexualitatea era încă 
pedepsită de lege, pe când alții suntem mai tineri decât Elliot Page. Venim de la sat sau din metropole, suntem 
people of colour, migranți sau oameni cu diverse dizabilități; nu suntem un grup omogen. 
 
Până acum ni s-a spus că dacă ne expunem anumite fațete ale identității noastre, mai exact identitatea 
sexuală sau de gen, nu vom mai putea portretiza anumite personaje sau relații, ca și cum ceea ce suntem noi 
în viețile noastre private nu s-ar potrivi nicicum cu abilitatea noastră de a juca în mod convingător anumite 
roluri pentru publicul larg. 
 
Această nepotrivire, această incompatibilitate nu există. 
 
Suntem actori, suntem actrițe. Nu trebuie să fim ceea ce jucăm. Jucăm, însă, ca și când am fi – pentru că asta 
e profesia noastră. 
 
Jucăm roluri de soții, tați de familie, îndrăgostiți și oameni de stat, personaje simpatice sau respingătoare și, 
foarte des, personaje ale căror convingeri nu le-am împărtăși niciodată în viața noastră particulară. Așa încât, 
putem juca și criminali, fără să fi omorât vreodată pe cineva. Putem salva vieți, fără să fi studiat medicina în 
prealabil. Putem juca oameni cu identități sexuale diferite de ale noastre. Și facem acest lucru tot timpul, 
pentru că asta e profesia noastră. 
 
În plus, evenimentele din ultimii ani ne-au arătat că sfera de interes în ceea ce privește filmele de lung metraj 
și serialele se lărgește și se diversifică. Acum există mult mai multe povești și perspective pe lângă cele spuse 
din punctul de vedere al oamenilor albi și heterosexuali, povești care sunt primite și privite cu bucurie. În 
Germania, diversitatea este de multă vreme o realitate socială. Acest lucru se oglindește, însă, mult prea puțin 
în narațiunile specifice culturii noastre. 
 
Societatea noastră e deja pregătită. Spectatorii noștri sunt pregătiți. Branșa noastră trebuie să fie solidară și 
să portretizeze societatea în toată diversitatea ei. 
 
Ne asumăm răspunderea pentru o viață și o colaborare libere și deschise și ne solidarizăm cu toți aceia care 
au de suferit din cauza stereotipurilor și marginalizării pe bază de abilitism și discriminare pe criterii de vârstă, 
rasism, discriminare pe bază de categorii sociale, precum și din cauza altor forme de discriminare. Suntem 
alături și de colegii și colegele care în momentul de față nu sunt gata să facă acest pas împreună cu noi. 
 
Solidaritatea noastră merge dincolo de granițele branșei și este un apel destinat tuturor pentru a ne sprijini. 
 
Fiecare nouă poveste pe care o putem spune împreună ne aduce bucurie. 
 
Lumea se schimbă și noi contribuim cu toții la această schimbare!


